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1. Godkännande av dagordningen 

 

2. Godkännande av A-punktslistan 

 

 

3. Förslag till rådets förordning om stöd för landsbygdsutveckling från 

Europeiska jordbruksfonden för landsbygdsutveckling (EJFLU)  

 
- Politisk överenskommelse 
 
Dokumentbeteckning 
11495/04 AGRI 194 AGRISTR 18 CADREFIN 21 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i EG fördraget 
 
Bakgrund 
Kommissionen presenterade vid ministerrådsmötet för jordbruk den 19 
juli 2004 ett förslag till rådsförordning för landsbygdens utveckling för 
perioden 2007 – 2013. Under de Nederländska och Luxemburgska 
ordförandeskapen har förslaget diskuterats ingående i rådsarbetsgruppen 
för landsbygdsutveckling och jordbrukets strukturfrågor. Förslaget har 
behandlats på ministerrådet för jordbruk vid sammanlagt sex tillfällen. 
En politisk överenskommelse väntas i juni även om ett formellt beslut 
inte kan publiceras förrän efter det att beslut om det finansiella 
perspektivet för perioden 2007 – 2013 är fastställt.  
 
I förslaget föreslås att strategier för landsbygdens utveckling skall 
upprättas på EU-nivå och på nationell nivå. Målen för 
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landsbygdspolitiken delas upp i tre s.k. axlar som också ligger till grund 
för åtgärdernas struktur: 1. Konkurrenskraft i jord- och 
skogsbrukssektorn. 2. Förbättring av miljön och landskapet. 3. Allmän 
landsbygdsutveckling. En viss finansiell balans när det gäller EU-
finansieringen föreslås mellan de olika prioritetsområdena; axel I 15%, 
axel II 25%, axel III, 15%, för Leader 7% (att arbeta med 
landsbygdsutveckling i ett lokalt perspektiv). Vidare föreslås en s.k. 
resultatreserv för Leader-metodiken. 
 
En politisk överenskommelse ska fattas vid rådet den 20 – 22 juni. Något 
nytt förordningsförslag har inte presenterats. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige ser positivt på en överenskommelse i juni. Det är emellertid ett 
krav att artiklar som har bäring på det finansiella perspektivet lyfts ut.  
 
Sverige stöder balans mellan axlarna, men förespråkar att axel 2 
(miljöåtgärder) kan höjas över den angivna nivån om 25 %. 
 
Sverige har en mycket restriktiv hållning när det gäller förslag om att 
vidga möjligheterna till stöd inom skogssektorn. EU:s fördrag ger inte 
stöd för en gemensam skogspolitik. Sverige vill understryka att 
subsidiaritetsprincipen skall respekteras och att EU:s insatser på 
skogsområdet även fortsättningsvis bör vara begränsade.  
 
Sverige ifrågasätter behovet av en resultatreserv inom ramen för 
genomförandet av Leader.  
 
Vad gäller stöd till mindre gynnade områden (LFA) kommer översynen 
av kriterierna för definiering av områden att genomföras vid ett senare 
tillfälle. 
 
Sverige kommer att agera aktivt när det gäller återflödet. Aspekter som 
ruralitet, specifika svenska förhållanden samt framför allt tidigare 
uppnådda resultat (past performance) måste beaktas vid fördelningen 
mellan medlemsstaterna. Det är dock kommissionens mandat att 
slutligen fördela medel mellan länderna. Detta kan genomföras först när 
nästa finansiella perspektiv är fastställt. 
 
För mer information, se bilaga 1. 
 
EU-nämnden  
Förslaget togs senast upp i EU-nämnden inför ministerrådsmötet den 26 
april, samt berördes inför ministerrådsmötet bilateraler den 30 – 31 maj. 
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4. (ev.) Förslag till rådets beslut om slutande av ett avtal genom skriftväxling 

mellan Europeiska gemenskapen och Amerikas förenta stater avseende 

metoden för beräkning av tullar för råris  

− Antagande (ev A-punkt) 
 

Rättslig grund 
Artikel 133 i fördraget, beslut tas med kvalificerad majoritet. 
 
Dokumentbeteckning 
9198/05 AGRI 138 WTO 90 USA 25 
 
Bakgrund 
Kommissionen fick i samband med CAP-reformen mandat att 
omförhandla importtullen för ris. Syftet var att införa en ny tull i 
samband med ikraftträdandet av CAP-reformen på risområdet. Tullen 
sattes av EU till 65 euro/t. Förhandlingar har därefter förts med USA 
och Thailand, samt med Indien och Pakistan. Avtalen med Indien och 
Pakistan godkändes den 11 augusti 2004. Förhandlingarna med Thailand 
pågår fortfarande. 
 
Kommissionens förhandlingar med USA har lett fram till avtal genom 
skriftväxling. Överenskommelsen innebär en tull på råris inom kvot om 
42,5 euro/ton. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige välkomnar att en förhandlingslösning nåtts med USA. Sverige 
har förordat en lösning som innebär att de prissänkningar som 
genomförts i samband med reformen av marknadsordningen för ris 
kommer konsumenterna till godo. Reformen av marknadsordningen 
innebär att risproducenterna i EU kompenseras för prissänkningarna i 
form av såväl kopplat som frikopplat stöd. Ett av reformens syften var 
också att minska handelsstörande stöd vilket skall ge exporterande u-
länder ett ökat marknadstillträde. Sverige har därför förespråkat nolltull 
men kan acceptera den förhandlingslösning som uppnåtts med USA.  
 
Sverige anser att kommissionen bör se till att finna en lösning även i 
förhandlingarna med Thailand. 
 
EU-nämnden 
Frågan var senast uppe för behandling i EU-nämnden inför ministerrådet 
den 24 januari 2005. 
 

5. (ev.) Förslag till rådets förordning om ändring av förordning (EEG) nr 

1907/90 om vissa handelsnormer för ägg  

− Antagande (ev. A-punkt) 
 

Dokumentbeteckning 
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9466/05 AGRIORG 18 AGRIFIN 39 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i EG-fördraget. Europaparlamentet är rådgivande. 
 
Bakgrund 
Från och med den 1 januari 2004 är märkning med en särskiljande kod 
för producenten obligatorisk för alla ägg av klass A (färska ägg). 
Bestämmelserna i handelsnormerna för ägg har tidigare inte tillämpats på 
ägg som producenterna säljer på lokala offentliga marknader eller annan 
direktförsäljning av ägg från producent till konsument. Undantaget som 
gällt för ägg som säljs på lokala offentliga marknader kommer att 
upphöra från och med den 1 juli 2005. Därmed skall även dessa ägg 
märkas med en särskiljande kod enligt nuvarande regler. 
 
Detta krav ställer till problem, särskilt i de nya medlemsstaterna, där det 
är väldigt vanligt att ägg säljs i små mängder på lokala marknader. Därför 
har flera av de nya medlemsstaterna bett kommissionen att 
fortsättningsvis undanta ägg som säljs på lokala offentliga marknader i 
produktionsområdet från kravet på märkning med särskiljande kod.  
Ändringsförslaget går ut på att medlemsstaterna får möjlighet att på vissa 
villkor undanta små producenter från märkningskravet  
- undantaget gäller producenter som har högst 50 värphöns 
- äggen skall säljas av producenten på en lokal offentlig marknad i 
produktionsområdet 
- producentens namn och adress skall för spårbarheten anges på 
försäljningsstället. 
 
Den försäljning som förslaget omfattar förekommer i begränsad 
utsträckning i Sverige.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige kan stödja kommissionens förslag. 
 
EU-nämnden  
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden. 
 

6.(ev.) Utkast till avtal avseende handeln med vin mellan Europeiska 

gemenskapen och Förenta staterna 

 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
Artikel 37.2 i EG-fördraget 
 
Bakgrund 
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Förhandlingarna mellan parterna har fortskridit mycket sakta och stått 
stilla under långa perioder, varför avtalet med USA nu kommer att 
genomföras i två steg.  Ett nytt utkast till handelsavtal distribuerades den 
30 maj 2005. Avtalet tar upp frågor om skyddet av geografiska 
beteckningar, märkningsfrågor och tillverkningsmetoder. Problem har 
framför allt kretsat kring EU:s geografiska beteckningar.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige har inga starka intressen i frågan. Generellt anser Sverige att 
avtalen om handel med vin bör bygga på ömsesidigt erkännande både för 
tillverkningsmetoder och skyddade av beteckningar, så länge allmänna 
regler om icke vilseledande information samt om säkra livsmedel 
uppfylls. För Sverige är det dock viktigt att förhandlingsparterna når 
fram till en överenskommelse inom kort för att undvika 
handelsstörningar. 
 
EU-nämnden  
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden. 
 

7. Förslag till rådets förordning om Europeiska fiskerifonden 

 
- Allmän riktlinje 
 
Dokumentbeteckning 
11493/04 PECHE 255 CADREFIN 14 
+ COR (fr) 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget. 
 
Bakgrund, innehåll och beredningsläge 
Förslaget till rådsförordning om den Europeiska fiskefonden, EFF, 
presenterades för rådet den 16 juli 2004. Den är fortsättningen på det 
stöd till strukturåtgärder inom den gemensamma fiskeripolitiken, CFP, 
som finansierats genom fonden för fiskets utveckling, FFU, och som 
upphör den 31 december 2006. EFF som är en del av det nya finansiella 
perspektivet täcker perioden 2007-2013. Förslaget var föremål för en 
politisk diskussion vid rådets möte i oktober 2004 och har sedan dess 
behandlats i rådsarbetsgruppen för intern fiskeripolitik.  
 
Förslaget innehåller fyra olika prioritetsaxlar där åtgärder som är 
stödberättigade preciseras. Dessa är:  
 
Axel I: Anpassning av gemenskapens fiskeflotta 
Stöd till fartygsägare och fiskare för såväl tillfälligt stillaliggande som 
permanent upphörande där villkor kopplas till minskningar av 
fiskeansträngningen och flottans totala kapacitet. Stöd kan även ges till 

Not
Beskriv ärendet på ett övergripande plan. Ange var i processen ärendet befinner sig, KOM:s, EP:s och andra MS ståndpunkter vävs in i bakgrunden. Om frågan har konsekvenser för EU-budgeten eller statsbudgeten bör detta tydligt anges.
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vissa investeringar ombord men får inte påverka kapaciteten (kW och 
BT) eller ökar fartygets förmåga att fånga fisk. Särskilt utpekas nya 
tekniska lösningar, minskad påverkan på ekosystem och havsbottnar 
samt utbyte av redskap för att uppnå ökad selektivitet. Socio-
ekonomiska åtgärder för diversifiering, utbildning, omskolning och 
förtidspensionering ingår också.  
 
Axel II: Vattenbruk, insjöfiske, beredning och saluförande av fiske- och 
vattenbruksprodukter 
Stöd kan utgå för vissa produktiva investeringar under villkor att 
överskottskapacitet och negativa effekter för resursbevarandet inte 
uppstår. Åtgärderna skall bidra till en utveckling av sektorerna under 
miljömässigt positiva former. Bl.a. föreslås en miljöersättning under en 
5-årsperiod liknande de i LBU-programmet för miljövänligt vattenbruk. 
Kommersiellt insjöfiske kan få stöd i enlighet med reglerna för 
havsfisket, d.v.s ej kapacitetshöjande investeringar, dock ej för tillfälligt 
stillaliggande.  
 
Axel III: Åtgärder av gemensamt intresse 
Dessa åtgärder skall vara av gemensamt intresse för att uppnå målen för 
den gemensamma fiskeripolitiken. Särskilt avses kollektiva åtgärder, 
skydd och utveckling av akvatisk fauna och flora, inkl. i sötvatten, 
utsättning som en del i åtgärder reglerade av gemenskapen, investeringar 
i fiskehamnar, utveckling av nya marknader, pilotprojekt samt 
modifikationer för att använda fiskefartyg för annat än fiske.  
 
Axel IV: Hållbar utveckling av fiskeregioner 
MS skall peka ut särskilda regioner som är beroende av fiske med låg 
folktäthet, ett fiske på tillbakagång eller små fiskesamhällen. Syftet med 
stödet är att främja upprätthållandet av ekonomisk och social utveckling 
av regionerna och ge mervärde till fiske- och vattenbruksprodukter samt 
bibehålla sysselsättning inom fiskerinäringen. Åtgärderna avser 
exempelvis konkurrens, ekoturism, diversifiering, höjt förädlingsvärde 
och kulturmiljö. Stödet skall ske inom ramen för lokala grupper enligt 
LEADER-modellen med ett nerifrån-och-upp-perspektiv.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige ställer sig generellt sett positiv till förslaget. Ett krav för att 
Sverige skall kunna stödja förslaget innan nästa finansiella perspektiv är 
fastställt är dock att de artiklar som har bäring på det finansiella 
perspektivet lyfts ur förordningen. Den viktigaste frågan ur svensk 
synpunkt har varit att bevaka att reformen av CFP från 2002 ligger fast. 
Detta gäller särskilt fiskeflottan och att det inte skall ske något 
återinförande av stöd till nybyggnation och modernisering av flottan 
som, direkt eller indirekt, kan medföra att fiskerikapaciteten ökar. KOM 
har hittills följt reformbeslutet föredömligt. Ett flertal MS önskar dock 
att sådana åtgärder i större eller mindre utsträckning skall införas, t.ex. 
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genom stöd till investeringar vid motorbyten eller modernisering av den 
småskaliga fiskeflottan .  
 
I förhandlingarna har vissa förändringar skett av förslaget som följt den 
svenska ståndpunkten. En artikel har lagts till som särskilt specificerar 
möjligheterna till stöd för insjöfisket, utbildningsåtgärder har inkluderats 
under respektive prioritetsaxel, KOM har förklarat att stöd till 
beredningsindustrin inkluderar de investeringar som krävs för att kunna 
rena exempelvis industrifiskets fångster från dioxin för att kunna nyttja 
råvaran samt stöd till utsättningar som sker mot bakgrund av regelverk 
från gemenskapen. 
 
EU-nämnden 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden. 
 

För mer information, se Fakta-PM 2004/05:27. 

 

8. Förslag till rådets förordning om förvaltningsåtgärder för hållbart 

utnyttjande av fiskeresurserna i Medelhavet och om ändring av 

förordningarna (EG) nr 2847/93 och (EG) nr 973/2001 

 
- Politisk överenskommelse 
 
Dokumentbeteckning 
13406/03 PECHE 235 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget. 
 
Bakgrund 
Bakgrunden till förslaget om en ny förordning för förvaltningsåtgärder i 
Medelhavet är nedgång av bestånden, hög förekomst av discards (fångst 
som kastas över bord) och bifångster samt låg lekbiomassa av flera arter. 
Man betonar också att utvecklingen av fiskeredskapens effektivitet gör 
att det inte längre finns refuger (gömställen) för fisken. 
 
Under våren 2005 har arbetet med kompromissförslaget intensifierats. 
Det är av största vikt att en förordning för fisket i Medelhavet tas fram 
och implementeras så snart som möjligt och att denna är i enlighet med 
berörda internationella konventioner likväl som den övriga gemensamma 
fiskeripolitiken och försiktighetsprincipen. Kommissionen har tidigare 
betonat vikten av ett multilateralt angreppssätt, vilket är centralt. Några 
MS har hävdat att de vill invänta bildandet av den Regionala Rådgivande 
Nämnden (RAC) för Medelhavet, men detta kommer troligen att dröja 
varför Sveriges hållning har varit att inte invänta RACen.  
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De fleråriga ansträngningarna att tillse att förvaltningen av Medelhavets 
resurser sker i enlighet med den gemensamma fiskeripolitiken 
kulminerade vid ett ministermöte 2004. Den då antagna 
mötesdeklarationen innehöll bl.a. förbättringar avseende datainsamling 
och vetenskapliga beståndsbedömningar samt konkreta åtgärder för 
begränsning av fiskeansträngning, stängda områden, 
redskapsanvändning, olagligt fiske, inspektion och kontroll. Förslaget till 
rådsförordning och ändring av tidigare förordning var den första 
uppföljningen av ministermötet. Granskningen av förslaget inleddes 
2004. IT, ES, FR och GR framförde dock starka förbehåll och trots en 
mängd möten mellan KOM och berörda MS var det först för ca. en 
månad sedan, som man ansåg tiden mogen att återuppta 
konsultationerna om förslaget i rådsarbetsgruppen. Då hade även EP:s 
fiskeriutskott behandlat förslaget och förslagit en mängd ändringar och 
tillägg som ORDF och KOM i stor utsträckning tagit hänsyn till i det 
kompromissförslag som framlagts. Trots detta har framstegen varit 
långsamma och konsultationerna i arbetsgruppen fortsätter därför även 
vid gruppens möte den 7/6.  
 
På det senaste rådsarbetsgruppsmötet hann man gå igenom hela förslaget 
men IT, FR, ML och EL menade att det fortfarande fanns så mycket 
oenighet att man i det här läget inte bör gå vidare till COREPER. 
ORFD. meddelade att man trots detta kommer att ta upp förslaget till 
den nya förordningen i COREPER den 14 juni. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stöder ansträngningarna att skärpa förvaltningen i Medelhavet i 
enlighet med den gemensamma fiskeripolitikens målsättning, även om de 
särskilda villkor som finns i Medelhavet i jämförelse med andra 
havsområden i viss utsträckning bör beaktas. Det är dock viktigt att 
framhålla att samma villkor skall gälla t.ex. beträffande definition av 
fiskeredskap, kontroll m.m. som för fiskeripolitiken i övrigt.  
 
EU-nämnden  
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden. 
 

9. Förslag till rådets direktiv om fastställande av minimiregler för skydd av 

kycklingar avsedda för köttproduktion  

 
- Föredragning 

 
Dokumentbeteckning 
9606/05 AGRILEG 80 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget.  
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Bakgrund 
Det finns inga särskilda EG-bestämmelser som täcker skyddet av 
slaktkyckling. Kommissionen har därför den 30 maj 2005 antagit förslag 
till sådana bestämmelser och ett första möte i rådsarbetsgrupp är planerat 
till den 14 juni. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Den svenska inställningen är positiv till mycket i förslaget. SE har aktivt 
varit med och utarbetat utkastet. SE anser emellertid att förslaget borde 
varit strängare, bl.a. i fråga om de föreslagna beläggningsgraderna och om 
djurmiljön i stallarna. En viktig fråga kommer att vara hur hög 
beläggningsgraden (kg kyckling per kvadratmeter) skall vara. Enligt 
förslaget får beläggningsgraden inte överstiga 30 kg (i SE gäller 20 kg) 
utom i de fall anläggningen uppfyller vissa specificerade krav. I så fall får 
beläggningsgraden uppgå till högst 38 kg (SE 36 kg).  
 
För mer information, se bilaga 2. 
 
EU-nämnden 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden. 
 

10. Förslag till rådets direktiv om gemenskapsåtgärder för bekämpning av 

aviär influensa 

 
- Riktlinjedebatt 
 
Dokumentbeteckning 
8630/05 AGRILEG 52 AGRIFIN 31 
+ ADD 1 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget. 
 
Bakgrund 
Mot bakgrund av bl.a. senare års utbrott av aviär influensa inom EU och 
i Sydostasien, där flera dödsfall inträffat hos människa, har 
kommissionen presenterat ett förslag till nytt direktiv om bekämpning 
av aviär influensa. Enligt förslaget skall samtliga former av aviär influensa 
bekämpas, även s.k. lågpatogena former som inte ger symtom hos djuren 
och som därför tidigare betraktats som harmlösa och inte omfattats av 
gemenskapens bekämpningsåtgärder. Ny kunskap har visat att 
lågpatogena former kan mutera och bli högpatogena.  
 
Vid utbrott av högpatogen aviär influensa föreslås åtgärder i enlighet 
med dagens bestämmelser, d.v.s. att samtliga djur skall avlivas och 
destrueras. Vid utbrott av lågpatogena former däremot skall djuren 
avlivas eller slaktas.  
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Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stödjer i huvudsak kommissionens förslag men anser att 
förtydliganden kan behövas gällande omhändertagande av kött från djur 
smittade med lågpatogena former av aviär influensa. 
 
För mer information, se bilaga 3. 
 
EU-nämnden 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden. 
 

 
 

11. Övriga frågor 

a) Förvaltning av fisket avseende blåvitling  

 
- Information från kommissionen 
 
Dokumentbeteckning 
--- 
 
Rättslig grund 
--- 
 
Bakgrund 
Enligt KOM visar de senaste vetenskapliga bedömningarna på att 
lekbiomassan för blåvitling i Nordostatlanten har minskat med 30%, 
vilket är oroväckande med tanke på det höga fisketrycket. Enligt KOM 
hade Norge med anledning av den nya situationen nyligen infört förbud 
för fiske på internationellt vatten och även Island hade infört 
restriktioner. De införda restriktionerna beräknades minska dessa 
länders fiske under 2005 med 25-30%. Det är nu brådskande att komma 
till nya internationella konsultationer i frågan både vad gällde den 
biologiska situationen och frågan om fördelningen mellan parterna av 
detta fiske. Gemenskapen hade därför sammankallat till ett möte i 
Bryssel i slutet av juni med berörda parter. Det är, enligt KOM, nu 
nödvändigt även för EU att minska fisket på detta bestånd under 
innevarande år. Det är därför viktigt att berörda MS, så snart som 
möjligt, går igenom sannolikheten för att man skulle kunna fiska upp 
innevarande års kvoter. Möjligheten finns då att man kan lägga in 
beräknade och inte utnyttjade kvantiteter i något slags reserv och därmed 
minska EU:s fiske under året. En sådan åtgärd kunde vara komplicerad 
men går inte detta får man överväga andra åtgärder. Enligt KOM:s 
statistik uppgår gemenskapens hittillsvarande uppfiskningen till 37% 
men med stora variationer mellan olika MS.  KOM önskar därför ta upp 
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frågan på rådet för en politisk diskussion vid rådsmötet 20-22 juni men 
man överväger även att försöka få upp frågan som en B-punkt på mötet. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
SE har ingen egen kvot i det aktuella området utan fiskar på en kvot som 
är gemensam för alla EU-länder. Emellertid ställer sig SE positiv till att, 
med hänsyn till den biologiska rådgivningen, få till stånd en minskning 
av EU:s fiske av blåvitling under 2005. 
 
EU-nämnden  
Frågan har inte behandlats i EU-nämnden tidigare. 
 

b) OIE – Hälsoskyddslag för vattenlevande och landlevande djur – Resultat 

från OIE:s 73:e allmänna möte i Paris den 23-27 maj 2005 

 
- Skriftlig information från Kommissionen 
 
Dokumentbeteckning 
-  
 
Rättslig grund 
-  
 
Bakgrund 
OIE (Världsorganisationen för djurhälsa) skapades 1921 med syfte att 
bland annat utbyta information om sjukdomsförekomst mellan 
medlemsländer. OIE:s huvudsakliga uppgift är att fastställa 
internationella standarder inom djurhälsa med speciellt avseende på 
internationell handel och syftet är att fastställa rimliga krav som ett land 
kan ställa på ett annat land vid handel med djur för att förhindra 
sjukdomsspridning. Möten i OIE:s internationella kommitté hålls årligen 
i maj i Paris.  
 
EU-koordinering inför årsmötet i Paris har skett vid flera tillfällen under 
året, senast i rådet den 22 april 2005. Vid dessa möten har såväl OIE:s 
djurhälsokod för landlevande respektive akvatiska djur, samt tekniska 
manualer och rapporter diskuterats och en gemensam EU-ståndpunkt 
har tagits fram. 
 
De viktigaste ändringar som nu föreslås för godkännande vid OIE:s 
årsmöte är nya/reviderade kapitel rörande BSE, aviär influensa (AI), 
sjukdomslistning (såväl för landlevande som för akvatiska djur), 
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”compartmentalisering”1, tuberkulos, svinpest och mul- och klövsjuka 
(MK).  
 

Förslag till svensk ståndpunkt 
Vid årsmötet stödde SE gemenskapens koordinerade position rörande 
OIE:s förslag till ändringar avseende såväl landlevande djur som 
akvatiska djur.  
 
SE ansåg att det är viktigt att kapitlen rörande fågelinfluensa (AI), BSE 
och sjukdomslistan (landlevande djur och akvatiska djur med undantag 
enligt nedan) antas vid OIE:s generalförsamling.  
 
EU-nämnden  
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden. 
 

Övrigt: 

Diskussion i samband med gemensam minstermiddag måndagen den 20 

juni 2005; Läget i WTO-förhandlingarna (jordbruksaspekten)  

– Information från kommissionen 
 
Bakgrund 
WTO-förhandlingarna går mot en allt mer intensiv period inför 
ministermötet i Hongkong i december. Nästa betydande steg i 
förhandlingarna är den s k approximering som ska ske senast den sista 
juli i sommar. Approximeringen innebär att förhandlingsgruppernas 
ordförande presenterar textutkast som sedan utgör basen för höstens 
fortsatta förhandlingar och ministermötet i Hongkong. Förhoppningen 
att WTO:s medlemmar vid mötet ska nå en ambitiös överenskommelse 
om s k modaliteter som innebär att endast en liten andel frågor återstår 
att förhandla innan rundan kan avslutas. Framsteg i Hongkong 
förutsätter dock att förhandlingarna går framåt nu under sommaren och 
hösten 2005. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
I EU:s medlemskrets tillhör Sverige de länder som söker ambitiösa 
resultat i form av bl.a. ett avsevärt ökat marknadstillträde till i-länder, 
sänkningar av handelsstörande stöd och ett avskaffande av 
exportsubventioner i dess olika former. Flera tongivande länder inklusive 
Sverige vill helst se att Doharundan kan avslutas under 2006. För detta 
krävs rejäla framsteg inte minst inom jordbruket som alltjämt står i 
centrum i förhandlingarna.   
 

 
1 Eng. “compartmentalization”. Inget heltäckande uttryck finns på svenska. I detta 

sammanhang är begreppet definierat av OIE och betyder ungefär “del av enhet 

som uppfyller vissa specificerade krav”. 



 
 

13

 

 


